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Vänstern i Skaraborg är en del av 
skriftserien Folkviljan.Vänstern 

i Skaraborg

Rösta för ett  
solidariskt  
Motala!
Quis rem andam sequi 
cusam fuga. 

Rädda vår 
sjukvård!
Con pore, inciis mil mo 
cum volorep erferru 
mquunt aspid.

Hållbar  
energipolitik!  
Daestemporro corro dis 
nonectusam id ut dollab 
inctati aereceptiur.
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INTRO

vansterpartiet.se/ 
blimedlem

Regeringen står på 
de rikas sida
Höginkomsttagare får sänkt skatt med 13 miljarder. Inte en enda 
krona går till höjd a-kassa eller sjukersättning, säger Åsa-Pia 
Järliden som är skattepolitisk expert (V) och tidigare LO-ekonom. 
Sida 4

I Skara kan du nyttja  
biblioteket ända till 22.00, 

läs mer sidan 7

Kvällsöppet Skolfrukost

Falköping utreder möjlighet 
till gratis skolfrukost i grund-

skola, läs mer sidan 3

Vår nya ordförande  
i Vänsterpartiet  

Skaraborg

Gabryjel Blom

Dags för  
rättvisa
Tillsammans tar vi kampen 
för jämlikhet och rättvisa. 
Bara när vi gör det till-
sammans kan vi bekämpa 
högerns splittringspolitik 
och bygga ett samhälle där 
alla har råd och möjlighet 
att leva ett gott liv.

Ge oss Sverige- 
priser på el

Ett Skaraborg 
för alla

Kvinna, Liv, 
Frihet!

Den ekonomiska ojämlik-
heten i Sverige ökar snabbare 
än den värsta mardrömmen! 
De rikare blir rikare och de fat-
tiga blir fattigare. Ett samhälle 
som mer och mer blir ”vi och 
dom” skapas. I ett land där vi 
egentligen har alla förutsätt-
ningar för att alla ska ha råd 
att leva och överleva.

I ett solidariskt samhälle där vi 
tillsammans bygger upp en 
gemensam trygghet behöver 
inte detta ske! 

Genom solidaritet och gemen-
skap får vi ett tryggare sam-
hälle där alla räknas och där 
alla är lika mycket värda. Ett 
samhälle för alla, inte bara för 
några få.

Leta upp ett 1 majfirande nära 
dig och var med och visa att  
vi är många som tror på  
socialismen!

Patricia Axelsson,  
Tidaholm

För alla, inte 
några få
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Claes-Göran Borg 

– För ett jämlikare samhälle. 
Vi behöver en politik som 

ökar jämlikheten i Sve-
rige och som minskar 
klassklyftorna. Forsk-
ning visar att ojämlika 
samhällen leder till 

ökad kriminalitet, psy-
kisk ohälsa och social 

utslagning därför kommer 
Vänsterpartiet demonstrera 

för ett jämlikt Lidköping.

Ann-Carin Landström

– Jag demonstrerar för en 
fungerande välfärd med 

en trygg sjukvård, skola 
och omsorg med bra 
kvalité för alla co att 
sjukhuset i Lidköping 
ska fortsätta vara ett 

akutsjukhus.  Jag vill 
också uppmärksamma 

arbetet för en fredligare 
värld. 

Jenny Hallström   

– Jämställda löner. Löneg-
lappet mellan män och 

kvinnor måste minska, 
inte öka som det gör 
just nu i Sverige. Sam-
hället behöver vara 
både jämställt och 

jämlikt om vi ska ha en 
chans att klara av fram-

tidens utmaningar. 

Mattias Pettersson 

– Jag vill manifestera för våra 
stadsnära skogar och få 

stopp på den exploa-
tering av viktig natur 
som sker i Lidköping. 
Vi måste förhindra att 
våra skogar förvand-

las till kalhyggen och 
att natur, djurarter och 

klimatet hotas genom en 
ohämmad tillväxt. 

FRÅGA 4
För vad demonstrerar 
du på 1:a maj? 

1 majfirande 
i Skaraborg

I år kommer Vänsterpartiet Skaraborg att bjuda in till ett gemensamt  
1 majfirande i Lidköping med demonstrationståg, tal och musik.  
Vi hoppas bli många!  Samling på Nya torget klockan 12.00  
och avslutning vid musikskolans paviljong. Se mer information på  
hemisdan www.skaraborg.vansterpartiet.se

I Falköping har bollen satts i rullning angående 
att erbjuda gratis frukost till alla grundskole-
barn, något som Vänsterpartiet drivit som en av 
sina valfrågor under 2022. När Vänsterpartiet 
nu ingår i kommunens styrande partier så  
öppnar sig möjligheterna.

Gratis frukost  
i grundskolan

Tron på det  
starka sociala 
samhället 

Jag växte upp på 80- och 90-talet i Sve-
rige, jag tillhör den första generationen av 
svenskar som fick det sämre än tidigare gene-
rationer. Då under 90-talskrisen steg räntorna, 
folk förlorade sina arbeten och välfärdsslakten 
var i full gång. Fram till dess byggdes samhäl-
let starkare vid varje kris och fler fick tillgång 
till välfärd som förskola, fritidshem och bättre 
sjukvård. Men på 90-talet fick det starka soci-
ala samhället en rejäl smäll. 

Nu sitter vi i en liknande sits. Ökade livs-
medelspriser, orimligt höga elräkningar och 
stora varsel i flera branscher. Det är vanliga 
människor, såna som du och jag som får ändra 
vår vardag. När många redan innan fick vända 
på kronorna, där ensamstående föräldrar fick 
välja mellan en ny vinterjacka eller vinterskor 
till sina barn så slår detta fruktansvärt hårt. 
Det ska naturligtvis inte vara på det här sättet. 
El är idag en livsviktig del av våra liv, här har 
Vänsterpartiet varit tydliga på att vi måste 
införa Sverigepriser på våran egentillverkade 
el och sälja den dyrt utomlands. Det vi själva 
producerar måste komma till folket utan 
rekordpriser eller risk för att förlora sina hem 
pga en elräkning. 

SVT ”avslöjade” att ägare till skolföretag 
använt dina och mina skattepengar för att köpa 
våffelstugor i fjällen och skärgårdstomter. En 
av dom var Raoul Wallenbergskolans ägare 
Per Egon Johansson, han bedriver en privat 

skola i Skövde. Frågan är om skärgårdstom-
terna är öppna för Skövdeborna att semestra 
på, det är ju vi som betalat för dom. Knappast 
troligt. Även här har det starka sociala sam-
hället havererat. En skola där alla barn i alla 
samhällsklasser blandades, där alla var lika 
oavsett föräldrarnas inkomst har tyvärr nästan 
helt slagits sönder. Rikare föräldrar väljer 
andra skolor än dom som är närmast. Skolan 
är idag big business där dina och mina pengar 
försvinner ner i fickorna på riskkapitalister – 
så här kan vi inte bygga ett starkt gemensamt 
samhälle. 

Vi tror på ett annat samhälle, där alla är 
lika, där våra barn får samma förutsättningar 
att bygga sin egna framtid och där du inte 
måste välja mellan mat eller hyran. Det är 
dags att bygga ett nytt starkt socialt samhälle.

Gabryjel Blom
ordförande Vänsterpartiet  

Skaraborg

Vänstern i Lidköping har ställt frågan till 
Vänsterpartiet Lidköpings fyra ledamöter 
i kommunfullmäktige.

” Vi tror på ett annat samhälle, där alla är lika, där våra 
barn får samma förutsättningar att bygga sin egna 
framtid och där du inte måste välja mellan mat eller 
hyran. Det är dags att bygga ett nytt starkt socialt  
samhälle.”

Välfärden står nu inför tuffa utmaningar. Den ekonomiska 
krisen slår hårt mot kommuner och regioner. Inflation och 
kostnadsökningar leder till att det ekonomiska utrymmet 
blir mindre för skolan, vården och andra välfärdstjänster. Den 
demografiska utvecklingen, där andelen äldre ökar, innebär 
att välfärden kommer att ha stora resurs behov de  
kommande åren. 

Vi möter Emil Estébanez som varit 
en av de drivande i dessa frågor under 
valrörelsen och i kommunpolitikens 
samarbetsförhandlingar.

Emil berättar att det på ett med-
lemsmöte i Vänsterpartiet Falköping 
klubbades att det var en prioriterad 
fråga att driva under valet 2022 och 
budskapet har aktivt förts fram till 
väljare genom insändare, 1 majtal och 
i valmaterial.

I Falköping så bildades efter valet 
en koalition tillsammans med flera 
andra partier, för Vänsterpartiet så 
var det viktigt att lyfta de klassiska 
välfärdsfrågorna i förhandlingarna, 
däribland skolfrukost.

– Det finns de barn som idag bara 
har ett mål mat om dagen och kommer 
man till skolan på en tom mage så är 
det tufft att beta av en två-timmars 
lektion i matte, berättar Emil Estéba-
nez. Att plugga utan energi är svårt 
både för en som går i 2an eller 9an.
– Vi vill att alla ska få chansen att 
kunna gå ut med godkända betyg när 
de slutar grundskolan och vetenskap-
ligt så ser man att barn som har mat 

hemma presterar bättre i skolan än de 
som har mindre tillgång till att äta sig 
mätta.
– Vi i vänsterpartiet vill ha en jämlik 
skolgång där alla barn har samma 
förutsättningar och att klara skolan 
ska inte bli en klassfråga.

Emil berättar vidare att det inte 
innebär en stor kostnad men det ger 
en mycket stor behållning i minskade 
klasskillnader.

Skolfrukost var ett av Vänsterpar-
tiets viktigare punkter för att koali-
tionsarbetet skulle bli av, nu ligger 
uppdraget hos tjänstemännen att räkna 
på kostnader och tillvägagångssätt.

– Det behöver inte vara så krång-
ligt, precis som att man ställer fram 
en korg med frallor när vuxna är på 
konferens så kan samma smidiga sätt 
erbjudas till barnen i skolan.

– Här finns det smörgåsar mellan 
den och den tidpunkten, varsågoda 
att ta, avslutar Emil Estébanez vår 
pratstund om en eventuell skolfrukost 
i Falköpings grundskolor.

” Skolfrukost var ett av  
Vänsterpartiets viktigare 
punkter för att koalitions
arbetet skulle bli av, nu  
ligger uppdraget hos  
tjänstemännen att räkna  
på kostnader och till
vägagångssätt.”

Här finns vi.
Engagera dig!

Vänsterpartiet
Skaraborg
Gata xx
Ort

Hemsida:
xxx.vansterpartiet.se
E-post: 
xxx@vansterpartiet.se  

Facebook:
Vänsterpartiet xxx
Bli medlem: 
vansterpartiet.se/bli-medlem

Vänstern i Skaraborg ges ut av Vänsterpartiet Skaraborg i samarbete med Zetkin Foundation. Redaktion: Nathalie Söderberg, Adam Määttä, Per Längby, Mats Billberg Johansson, 
Julia Persson. Ansvarig utgivare: Daniel Sestrajcic. Upplaga: 12 600 ex. Tryck: Bold Printing Mitt, 2023. 
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Staten bör lindra  
bördan för de 
värst drabbade
Inflationen slår hårt 
mot hushållen, och hår-
dast mot de som tjänar 
minst. Staten skulle 
kunna lätta bördan. 
Men det blir ingen höjd 
a-kassa eller högre 
sjukersättning. Det blir 
inte heller halverade 
kostnader i kollektiv-
trafiken. Däremot blir 
det skattesänkningar 
för de rikaste.
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● – Regeringen säger att den inte 
vill driva på inflationen. Men den beror 
inte på inhemska förhållanden, påpekar 
Åsa-Pia Järliden Bergström, före detta 
lo-ekonom som numera är skattepolitisk 
expert hos Vänsterpartiet. 
 Den moderatledda regeringen har 
däremot sänkt skatten med tretton 
miljarder för löntagare med de högsta 
inkomsterna. De pengarna hade gjort 
större nytta för arbetslösa, sjuka och 
pendlare, menar hon.
 – I stället har man dragit ned på arbets-
marknadspolitiken och lagt en stram 
budget, samtidigt som kostnaden för 
hälften av hushållens nödvändiga utgifter 
– transporter, elektricitet, mat – stiger 
brant på grund av inflationen.

Skattebidrag
I andra änden är systemet med skattebi-
drag intakta. Rut, Rot och ränteavdrag 
ändras inte.

 – Just nu är det kanske inte läge att 
justera i ränteavdragen, kommenterar 
Järliden. Men rent allmänt har dessa skat-
teavdrag inneburit ett stort steg bort från 
den generella välfärdspolitiken.
 Resurser flyttas från det gemensamma 
till enskilda, mer eller mindre välbe-
ställda individer. När inflationen dess-
utom raderar sju års lönelyft, som kon-
junkturinstitutet konstaterade i december, 
återstår inte mycket mer för löntagarna än 
att ställa krav på högre löner. Men avtal 
som ger 4,5–5,5 procent i lönepåslag lär 
inte täcka höjda levnadsomkostnader.

Höga vinster
– Vi har haft en låg inflation under lång 
tid och en löneutveckling som stan-
nade av under pandemin, säger Åsa-Pia 
Järliden. Samtidigt har företagens vinster 
varit höga.
 ”Märket”, industrifackens avtal, 
bestämmer lönenivån för resten av arbets-
kollektivet. Det gynnar exportindustrin 

på bekostnad av de anställda inom handel 
och vård.
 – lo har som mål att löneskillnaderna 
mellan dem i manligt dominerande fack 
och dem i kvinnoyrken ska vara halve-
rade 2028. Det finns ingenting som tyder 
på att vi når dit.

Bantade bidrag
Regeringens bantade bidrag till kommu-
ner och regioner spär på orättvisorna.
 – Enligt skr, Sveriges kommuner och 
regioner, fattas det tio miljarder kro-
nor för i år, påminner Åsa-Pia Järliden 
Bergström.
 Företagen ökar sina vinstmarginaler 
och vältrar över kostnader på kunderna. 
Riksbanken offrar löntagarna när rän-
tehöjningar tvingar ut allt fler i arbets-
löshet. Men, säger Järliden, det är inte 
lönebildningen som driver på inflationen.

Per Längby

● Politiken ska inte lägga sig i. Det 
var moderaternas första paradigmskifte, 
anno 1970-tal.
 Sedan dess har allt fler välfärdstjänster 
privatiserats, däribland elmarknaden.
 – Och då får människorna frysa i sina 
hem, medan elproducenterna drar in stora 
vinster, säger Nooshi Dadgostar, partile-
dare för Vänsterpartiet.

Det krävs ett helt annat paradigmskifte 
än det den moderatledda regeringen talar 
om i dag, menar hon. Till att börja med 
bör Sverige införa Sverige-priser på el.

 – Elektricitet är en livsnödvändig resurs 
som ska ha ett så lågt pris som möjligt. 
Vi har ett överskott som vi kan och ska 
exportera, men priserna inom landet ska 
ned till tidigare nivåer.

Bli mätta
Politiken bör lägga sig i. När räntan går 
upp, när matpriserna skenar och när den 
ensamstående mamman avstår från sin 
måltid för att barnen ska bli mätta.
 – I stället sänker regeringen skatten för 
höginkomsttagare med ettusen kronor 
i månaden, påpekar Nooshi Dadgostar. 

Vänstern, däremot, står för en krispolitik 
som stöttar de svagaste.
 En sådan politik tar vara på över-
skottet och höjer sjukersättning och 
a-kassa.
 – Vi kan också pröva tillfälligt 
höjda barnbidrag till ensamstående 
föräldrar, säger partiledaren.

Pressad regering
Men var finner man en majoritet för 
detta?
 – Regeringen är pressad. Den har ett 
väldigt lågt förtroende bland väljarna. 

Och vi har nyligen avstyrt en 
skärpning av karensav-

draget. 
 Politiken lägger sig i. 
Antingen den är höger 
eller vänster. Den 
förra vill tala tyst om 

skattesänkningar för de 
rikaste, säger Nooshi Dad-

gostar. Den senare går gärna i 
allians med krafter som står för solidari-
tet och jämlikhet.

Per Längby

Hellre varmt i lägenheten 
än marknadspriser på el

Statens omsorg om medborgarna borde i högre grad riktas till dem som drabbas värst av 
dyrtiden, säger före detta LO-ekonomen Åsa-Pia Järliden Bergström.

Pengar till vården 
hamnar i fel fickor

– Det finns pengar, men de 
ligger i fel fickor.
 Efter 35 år som under- 
sköterska och skötare vän-
tar Patrik Strand otåligt på 
att äldreboende och sjuk-
vård ska få de resurser den 
behöver.
 Inte ens en pandemi lycka-
des väcka de styrande.

Den borgerliga politiken har nått vägs ände, säger Patrik Strand. 
Det behövs en ny politik för en välfärd som man kan lita på.

sjukhus i Malmö har runt tjugo procent 
av undersköterskorna inom många 
verksamheter sagt upp sig under 2022, 
berättar Patrik Strand, vänsterpartist och 
styrelsemedlem i Kommunals sektion för 
regionanställda i Malmö och Trelleborg.

800 miljoner
Det borgerligt styrda Region Skåne, med 
mer än 30 000 medarbetare, ska spara 
800 miljoner kronor i år. 
 – Det motsvarar lönerna för samtliga 
undersköterskor på SUS i Malmö. Vi 
sitter fast i en nedåtgående spiral som gör 
det allt svårare att rekrytera och behålla 
medarbetare.
 I akutsjukvården i Malmö har en tred-
jedel av sjuksköterskorna slutat, i Lund 
hälften. I universitetssjukhusets budget 
gapar ett hål på 1,5 miljarder för 2023. 

Trosvissa 
löften från 
politiken 
om att duktiga 
medarbetare ska 
ro sparbetingen i land 
imponerar inte på Patrik Strand.

Lägsta skatten
– Visst kan vi förbättra våra arbetsmeto-
der, exempelvis mot en mer demokratisk 
styrning där alla yrkesgrupper kan bidra 
med sin kunskap. Men det är politikerna 
som bestämmer över pengarna, och den 
budget de lägger är helt avgörande, lik-
som vilken skatt de tar ut.
 I Region Skånes fall är det en av de 
lägsta i landet.
 – Hälso- och sjukvårdslagen talar om 
god och likvärdig vård. Ingenting om 

vinster. Bland Region 
Skånes privata vårdgivare 

finns det ett femtiotal som 
inte ens har kollektivavtal. Hur 

kan man acceptera att våra skatte-
medel går till en oseriös låglönekonkur-

rens?

Skattefiffel
I Stockholm, berättar Patrik Strand, 
lämnade Kommunal för några år sedan 
en rapport om välfärdsföretag som 
förutom detta dessutom fifflar med 
skatter, pensionsinbetalningar och andra 
skyldigheter.
 Välfärdsbrottsligheten går före lika 
vård till alla. Skattepengarna hamnar i fel 
fickor.

Per Längby

● Covid -19 avslöjade vårdens och 
omsorgens brister och ur dess kaos 
hoppades många att landets största yrkes-
grupp, undersköterskorna, äntligen skulle 
få bättre villkor. Så blev det inte.
 – Tvärtom. På Skånes universitets-



76

10 procent De rikaste 10 procenten står för cirka hälften av 
alla koldioxidutsläpp i världen.

Källa: Oxfam Sverige

 
KRÖNIKA

Sverige är sämst i Norden på att 
bekämpa ojämlikhet och vi rasar 20  
platser i internationell mätning. 

Källa: Commitment to Reducing 
Inequality Index

Sämst i  
Norden

Mats Jonsson: 

Från självbiografi till 
folkbildning

handlar om hur han upptäckte sin familjs 
okända samiska ursprung. När folk pratar 
med honom om boken brukar han få två 
olika reaktioner berättar han. Den ena är 
att man själv har samiskt ursprung och att 
boken blir en sorts upprättelse. Den andra 
reaktionen är: ”herregud jag visste ingen-
ting om det här”. Och det är här någon-
stans som Mats har insett att hans roll som 
kulturskapare har förändrats, att han har 
blivit folkbildare. 
 – Min roll i kampen är att upplysa, ge 
perspektiv för att få folk förstå och fun-
dera över samhället och var deras poli-
tiska hemvist bör ligga. 

Var tredje vecka publicerar Mats en 
seriestripp i tidningen Arbetet, så han har 

kommunen ser hur allting skärs ner, sam-
tidigt som man som politiker för kom-
munen känner sig kraftlös. Vi behöver 
större förändringar på riksplan, något 
som knappast kommer ske med den här 
regeringen.
 När han skrev boken om glesbygd Nya 
Norrland bodde han i Stockholm. Han 
konstaterar att det är stor skillnad på att 
skriva om glesbygden med ett utifrånper-
spektiv och att göra det om man faktiskt 
bor där själv. 
 – Boken hade sett helt annorlunda ut om 
jag skrivit den när jag bott här. Kanske får 
det bli en Nya Norrland 2? skrattar Mats 
och dricker upp sin sista skvätt kaffe.

Sebastian Nygren

Folkbildare. Serietecknaren Mats  
Jonsson gör politik när han skildrar  

glesbygden och de nedskärningar man 
tvingats till i decennier.
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Mats kallar sig själv för serie-
tecknare, även om han medger 
att det inom författarskapet 
inte anses lika ”fint” som att 
vara en ”vanlig” författare. Det 
blir ett sorts internt klassam-
hälle även där skrattar han.

blivit van vid att kritisera samtiden på 
löpande basis, skrattar han.
 Men Mats upplever att det saknas 
något i skildringen av glesbygden, något 
han vill ändra på.
 – Jag vill ge landsbygdskommuner en 
egen berättelse. De enskilda människorna 
uppmärksammas ofta inom den vanliga 
journalistiken. Jag vill skildra en fattig 
kommuns vardag, nedskärningarna man 
blivit tvingad till i decennier och som 
bara fortsätter.

Och många diskussioner om ned-
skärningar blir det där vid bordet i köket:
 – Min fru sitter i fullmäktige för Vän-
sterpartiet och är kommunanställd. Vi 
pratar om hur man som tjänsteman för 

● När jag pratar med Mats sitter han 
med en kopp kaffe hemma i Sandslån, i 
ett klassiskt svenskt arbetarkök. Klockan 
tickar regelbundet i bakgrunden, och en 
gammal vedspis utgör en stor del av det 
lilla utrymmet.
 Idag är Mats aktuell med boken När vi 
var samer, ett självbiografiskt verk som 

Ingenting är så illa att 
det inte kan bli värre

Fram till avregleringen av elmarknaden 1996 betraktades 
elmarknaden som en del av samhällsnyttan. Därefter blev 
den konkurrensutsatt. Energimarknadsinspektionen (Ei) 
avgör skälig vinstnivå för elnätsbolagen, men myndighetens 
bedömning överklagades 2021 av bolagen, som har en mono-
polliknande ställning i sina regioner.

Källa: DN den 10 februari 2023
Siffror: Energimarknadsinspektionen (Ei)

* Retroaktivt efter överklagan från elnätbolagen 2021, vilket gav 
en betydande inkomstöverföring från konsument till elbolag, enligt 
Konkurrensverket, Ei och ett flertal kundorganisationer.

Elbolag

Skälig vinstnivå enligt Ei  

Avreglering  
elmarknad

1996

Övervinst:  
+24 miljarder kr

2012–2019

Ny lag* efter överklagan:
+30 miljarder kr

2021–2023

X miljarder?

2024–2027

ELNÄTBOLAGENS ÖVERVINSTER

●  När allt blir dyrare, känns det då inte 
skönt att det finns delar i samhället som 
fortsätter att finnas till för alla och som 
fortsätter att ha en verksamhet som är 
gratis. En av de platserna är våra bibli-
otek. Biblioteken växer och följer tiden. 
Även om basen fortfarande är alla böcker 
som går att låna har biblioteken så mycket 
mer att erbjuda.

Tidningar och tidskrifter, filmer, musik 
och Tv-spel. Allt det kan lånas eller läsas 
helt kostnadsfritt på biblioteken. Många 
bibliotek har också olika former av 
streamingtjänster som gör att det går att 
låna exempelvis ljudböcker eller filmer. 
Det är alltså inte nödvändigt med alla 
kostsamma abonnemang, det offentliga 
erbjuder liknande utbud via biblioteken.

Biblioteken kan också vara en plats 
för att få en lugn stund. Kanske att fly 
trångboddheten för att kunna sätta sig att 
plugga på en tyst plats.

Tekniken ger nya möjligheter och 
Skara är en av de platser där biblioteket 
är öppet även på tider när ingen personal 
finns på plats. I Skara kallas detta Meröp-
pet och innebär att alla över 18 med ett 
lånekort kan komma in på biblioteket när 
det annars skulle vara stängt.  Det finns 
naturligtvis begränsningar så det går inte 
att komma dit närsomhelst men öppet-
tiderna har ökat mycket både på kvällar 
och helger.

Det medför att all den gratis service 
som biblioteket ger har ännu bättre 
tillgänglighet. Det är ett sätt att låta det 
offentliga rummet ta mer plats i folks liv 
och vardag. En chans att berika sina sin-
nen utan att det behöver kosta något av de 
pengar som (inte) finns kvar av lönen.

Biblioteken är  
till för alla

Inflationen har ryckt fram med 
rekordfart och än har vi inte 
sett slutet. Kommunens eko-
nomi påverkas men det blir även 
tufft för många av kommunen 
invånare. Det är verkligen dyrti-
der. Allra svårast blir det för de 
hushåll som har små eller inga 
ekonomiska marginaler.

●  För snart två år sedan skrev Vänster-
partiet en motion med förslag att kommu-
nen skulle upprätta en handlingsplan mot 
barnfattigdom. Vi ville lyfta barnperspek-
tivet och synliggöra de barn som lever i 
familjer med ansträngd ekonomi. 

Tyvärr röstades vårt förslag ner av en 
majoritet i fullmäktige i Mariestad. Det 
beklagar vi. Att upprätta en handlingsplan 
mot barnfattigdom känns just nu viktigare 
än någonsin.

Ökade klyftor, arbetslöshet, ohälsa och 
andra faktorer som påverkar familjers 
ekonomi kräver insatser. Här måste staten 
naturligtvis finnas med som en aktiv part. 

På lokal nivå menar vi att handlingspla-
ner kan upprättas som ett komplement för 
att underlätta för barnen.

Det finns återkommande rapporter, bl 
a från SCB, som uppvisar oacceptabla 
sociala och ekonomiska skillnader i upp-
växtvillkor hos barn. Under covidperioden 
var det flera frivilligorganisationer som 

vittnade om barnfamiljers ökade behov av 
stöd, många gånger med det basala. Nu 
befinner vi oss i ett läge det mycket av det 
nödvändigaste blivit dyrare.

Skillnad i uppväxtvillkor blir tydliga 
inte minst i semestertider. Resor och upp-
levelser kan vara en självklar del av som-
maren för många barn. Samtidigt finns 
det föräldrar som av olika skäl inte kan 
ge sina barn det innehållsrika sommarlov 
man skulle önska.  Därför är det viktigt 
att det finns tillgång till fritidsaktiviteter 
under lovperioder. 

I Mariestad har till vår glädje Fritidsbanken 
nu öppnat, nu kan man låna och prova på  
allt från fiske till skridskoåkning utan 
avgift. Ett förslag från Vänsterpartiet som 
blivit verklighet.

Vi menar att kommunen har ett kom-
pensatoriskt uppdrag att utjämna skillna-
der mellan elevers olika förutsättningar.

Marie Engström Rosengren
Lisa Wallenstein

Vänsterpartiet Mariestad

Handlingsplan mot  
barnfattigdom 
– viktigare än någonsin

Inflationen stiger, allt blir dyrare, det är svårt att få pengarna att räcka till  
mat och att klara av vardagen.

Många känner idag en oro för 
att flera av stadens grönområ-
den kommer offras när staden 
växer. På Insändarsidor lyft 
värdet av stadens skogar. Vid 
årets första kommunfullmäkti-
ge överlämnade Nätverket Slå 
vakt om Lidköpings Stadsnära 
skogar och Fridays for Future 
närmare 1900 namnunderskrif-
ter med kravet om att behålla 
stadens skogar samt ställde en 
fråga om hur partierna kommer 
agera för att stoppa exploate-
ringen av kommunens skogar. 

De stadsnära skogarna var 
en viktig valfråga för Vänster-
partiet och vi kommer fortsätta 
att arbeta för att skogarna vär-
nas inför kommande detaljpla-
ner. Vi menar att Lidköping ska 
växa utifrån en hållbar inrikt-
ning som är bra för natur, miljö 
och klimat. 

Närheten till skogarna och 
skogsområden inom stadens 
gränser är ett viktigt känne-
tecken för det Lidköping som 
vi måste vårda. De stadsnära 
skogarna har betydelse för sta-
dens utseende men också för 
folkhälsan – för vår rekreation 
och utveckling. Vi måste värna 
våra naturskogar då de har stor 
betydelse för ekosystem och 
biologisk mångfald. 

Om vi menar allvar med att 
Lidköping ska bli ett föredöme 
i klimat- och miljöarbete då 
måste vi skydda våra stadsnära 
skogar. De är viktiga delar för 
att nå uppsatta klimatmål och 
lindra klimatkrisen. Det är en 
enkel åtgärd då klimatinveste-
ringen redan finns.

Skogsavverkningen av 
Kartåsens industriområde är 
ett dåligt exempel som inte får 
upprepas. För att hindra liknan-
de skövlingar så tycker vi det är 
bra att det förs en livlig debatt 
och att kommunens invånare 
engagerar sig för den biologiska 
mångfalden. Det behövs.

Claes-Göran Borg och  
Mattias Pettersson,  

ledamöter i kommunfull- 
mäktige i Lidköping

Skydda de 
stadsnära 
skogarna för 
att lindra  
klimatkrisen



Alla ska  
ha råd!

1 maj
2023

Fira med  
Vänsterpartiet


